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ادامه از صفحه اول

متولی سلامت اجتماعی
ســؤال دوم: چه بخشــی از ارکان حاکمیت، مناســب ترین 
جایــگاه برای پرداختن به ســلامت اجتماعی اســت؟ اگر 
این اســتدلال را مبنا قرار دهیم که لازم اســت برای پایش 
عملکرد اجزای حاکمیت در اجرای راهبرد سلامتی در همه 
سیاســت ها و کاهش فقر و بی عدالتی، ســاختاری طراحی 
شود، این ســاختار می تواند تحت عنوان دبیرخانه ای شکل 
بگیــرد که به شــکلی منظم به بررســی عملکــرد دولت، 
مجلس، قوه قضائیه و سایر بخش های حاکمیت پرداخته 
و با تهیه ابزارهای ســنجش دقیق، سیاســت گذاران کلان 
کشور را متوجه وضعیت بخش تحت مدیریت خود درباره 
سلامت اجتماعی کند. با توجه  به اینکه این مهم مشخصا 
به حوزه اجرا مربوط می شــود، از بین ســه قوه، قوه مجریه 
مناسب ترین ساختار است. با توجه  به شرح وظایف موجود، 
به نظر می رسد ســازمان امور اجتماعی کشور مناسب ترین 
بخش برای جای گذاری دبیرخانه ملی ســلامت اجتماعی 
اســت. اینکه در ســال ۹۶ مبتنی بر چه تعریف عملیاتی از 
مفهوم سلامت اجتماعی، چه بررسی هایی درباره تشکیلات 
کشــورهای دیگــر و چه مقــالات و کتاب های پژوهشــی، 
سلامت اجتماعی به سازمان بهزیستی سپرده شد، مشخص 
نیســت. با توجه به متن قانون اشاره شده، تنها دلیلی که به 
نظر می رســد، این است که در این ســازمان علاوه بر تحت 
پوشــش  قرار دادن گروه هایی از جامعه که نیاز به دریافت 
خدمات حمایتی و توانمندســازی دارنــد، خدمات دیگری 
ارائه می شــود که عمــوم مردم، گروه هدف آن محســوب 
می شــوند. چند ســال قبل، در روزنامه «شرق» در مقاله ای 
تحت عنوان «بهزیســتی؛ ســازمانی برای تمام فصول» به  
اجمال به خدمات کمتر شناخته شــده حوزه پیشگیری این 
سازمان اشاره شــد. توضیح اینکه شکل گیری پیشگیری در 
سازمان بهزیســتی به ســال ۱۳۷۰ برمی گردد که هدف از 
تشــکیل آن جلوگیری از افزایش گروه هدف ســازمان بوده 
است. ازاین رو در تشــکیلات پیشگیری برنامه ها و اقداماتی 
طراحی و معرفی شدند که بسیاری از آنها برای اولین بار در 
کشــور به اجرا درآمدند؛ پیشگیری از تنبلی چشم، همیاران 
سلامت روانی - اجتماعی کشــور و آموزش پیش از ازدواج 
نمونه هایی از این برنامه ها هســتند. اگرچه اعتبارات مالی 
این بخش از ســازمان به هیچ عنوان بــا دو معاونت اصلی 
- معاونت های امور اجتماعی و توان بخشی - قابل  مقایسه 
نبوده اســت، ولی به  احتمال زیاد یکــی از دلایل واگذاری 
تولی گری سلامت اجتماعی به سازمان بهزیستی، تشکیلات 
پیشگیرانه این ســازمان بوده است؛ چراکه کمیته امداد نیز 
کماکان ارائه دهنده خدمات حمایتی به مردم اســت. اگر بر 
 اساس این استدلال، تولی گری ذکرشده به سازمان بهزیستی 
تفویض شــده باشــد، قاعدتا انتظار می رفت که تشکیلات 
پیشگیری در این ســازمان تقویت شده و با تخصیص منابع 
مالی و اســتخدام دانش آموختگان ممتاز و باانگیزه، زمینه 
تقویت جایگاه پیشگیری فراهم می شد. حال  آنکه در اقدامی 
عجیب، سیاســت گذاران سازمان، این تشــکیلات را حذف 
و بخشــی از دفاتر آن را با معاونــت اجتماعی ادغام کرده 
و معاونت ســلامت اجتماعی را تأسیس کردند. بخشی از 
ساختار پیشگیری (پیشگیری از معلولیت ها) نیز به معاونت 
امور توان بخشــی واگذار شــد. به این ترتیب روشن است که 
عــلاوه بر اینکه در وضع قانون مذکور نگاه کارشناســانه ای 
اعمال نشــده است، بلکه تغییر ســاختار سازمان بهزیستی 
نیز تضعیف ساختار ۴۰ساله ای است که می توانست بخشی 
از مشــکلات جامعه را به درستی حل کند. هدف از نگارش 
مطالب فــوق این بود که در عین آنکه ضرورت بازنگری در 
تولی گری ســلامت اجتماعی را مطرح کند، افکار عمومی 
نیز در جریان تضعیف و حتــی تخریب یکی از قدیمی ترین 

ساختارهای برنامه های پیشگیرانه کشور قرار گیرد.
گر بشنوی نصیحت و گر نشنوی به صدق/ گفتیم و بر رسول 

نباشد به جز بلاغ.

مدرک تحصیلی اینجانب رعنا جواندل فرزند موسی به شماره  شناسنامه 
۵۱۹۰۱۸۶۸۳۰صادره از کلیبر  در مقطع کارشناسی  در رشته روانشناسی  

صادره از واحد دانشگاهی آزاد اسلامی واحد کرج به شماره ۱۰۸۴۳۴۹۷۵۴ 
مفقود گردیده وفاقداعتبار می باشد.از یابنده تقاضا میشوداصل مدرک را به 
دانشگاه ازاد اسلامی واحد کرج به نشانی کرج، انتهای رجایی شهر، تقاطع 

بلوار موذن و استقلال - صندوق پستی ۳۱۴۸۵۳۱۳  ارسال نماید.

اعتبار ساقط مي باشد. به نام عشرت کاوسی اندرود مفقود گردیده و از درجه شماره شاسی: NAPLSRALDA۱۱٥۷۷۸۰شماره موتور : w۱۰۸٥۲٤مدل ۱۳۹۱ به شماره پلاك ۷۷ / ۶۸۹ ج ۸۵برگ سبز خودرو لوگان ال نود رنگ سفید

 برگ سبز ، کارت ماشین و وکالت نامه خودرو نیسان مورانو 
 رنگ مشکی روغنی مدل ۲۰۰۸ به شماره پلاک ایران

  ۳۰ - ۱۱۶ ل ۷۱ و شماره موتور ۱۰۹۳۵۷ و شماره شاسی
 JN8AZ08W38W053002 به نام 

 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

سند مالکیت وسیله نقلیه( برگ سبز ) ،سند وفاکتور فروش خودرو (برگ کمپانی) و 
سند قطعی منقول (بنچاق )  مینی بوس سیستم ایویکو تیپ  ۶۰-۹ مدل  ۱۳۷۰ به 
شماره موتور: ٥۹٦۷۸٤ ، شماره شاسی: ۹۹٦۱۷۹ با شناسه(VIN) وسیله نقلیه: 

IRNC۷۰٤Q۰۷U۹۹٦۱۷۹ و  شماره پلاک  انتظامی ۳۸۴ ع ۹۴ / ایران -  ۴۴ به نام 
مالک آقای فرامرز حسنی کمر  فرزند فرج اله متولد ۱۳۶۱.۰۴.۰۳ به شماره شناسنامه  
۴۴۷۷ صادره از تهران  به شماره ملی ۰۰۷۲۰۴۱۳۳۱  مفقود واز درجه اعتبار ساقط 

است./ب۱۰۸۲
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 سند کمپانی خودرو  دانگ  فنگ رنگ سفید روغنی
 مدل ۱۳۹۱ به شماره موتور 

ISLE3753087677245 و شماره شاسی 

 NADG3DV25CH612253 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

برگ سبز و سند کارخانه سواری سیستم  پراید  تیپ ۱۳۲  
 مدل ۱۳۹۰  به رنگ نوک مدادی به شماره پلاک

  ۲۵ س ۹۵۵  ایران ۴۸ شماره موتور  ۴۴۱۸۰۹۳  
و شماره شاسی  s5420090075732 به نام

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشند .

مدرک فارغ التحصیلی  فرزند 
سیدمهران به شماره شناسنامه ۱۱۸۸۸ صادره از تهران در 

مقطع کارشناسی ارشد رشته مهندسی صنایع صادره از واحد 
دانشگاهی صنعتی امیرکبیر مفقود گردیده است و فاقد اعتبار 
می باشد . از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه 

صنعتی امیرکبیر واحد گرمسار ارسال نماید .
برگ سبز و سند کمپانی خودرو وانت پیکان رنگ سفید روغنی 

 مدل ۱۳۸۸ به شماره پلاک ایران 
۸۷ - ۸۵۴ ط ۵۵ و شماره موتور ۱۱۴۸۸۰۵۸۸۰۶ و شماره 

شاسی NAAA36AA9AG872979 به نام 
 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

* آگهی فقدان مدرک تحصیلی *
مدرک فارغ التحصیلی  فرزند حسن به کد ملی 

۰۰۷۹۷۱۶۸۹۱ صادره از تهران در مقطع کارشناسی رشته مهندسی برق 
گرایش مخابرات صادره از واحد دانشگاهی یادگار امام خمینی (ره) با 
شماره ۱۲۹۱۱۳۹۰۲۰۹۵ مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد. 

از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به صندوق پستی ۱۸۱۵۵/۱۴۴ 
دانشگاه آزاد اسلامی واحد یادگاه امام خمینی (ره) ارسال نمایید.

برگ سبز خودرو  دنا پلاس EF7 رنگ سفید روغنی 
مدل ۱۴۰۲ به شماره پلاک ایران ۸۹ - ۲۱۹ س ۵۲ 
و شماره موتور 153H0130996 و شماره شاسی 

NAAW31YU8PE003959 به نام  

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

شرق: مدت هاست پله های برقی خاموش پل های مکانیزه عابرپیاده به 
چالش مدیران شهری تبدیل شده است. پل های برقی ناایمنی که مدتی 
پیش سبب قطع دست دختربچه ای در منطقه ۱۶ شد. به نظر می رسد 
یکــی از راهکارهایی که مدیران شــهری برای حل این مشــکل دنبال 
می کنند، حذف این پل های عابرپیاده باشد. هرچند بسیاری از کارشناسان 
حوزه شــهری از این رویکرد استقبال کرده و معتقدند در شهری با نگاه 
انسان محور، عابران پیاده نباید برای سرعت بیشتر خودروها برای عبور 
از عرض خیابان به زیر زمین و آســمان بروند، این پل ها حذف شده اند 
ولی اقدامی هم برای حفظ امنیت عابران پیاده نشده است. روز گذشته 
جعفر تشکری هاشــمی، رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای 
شهر تهران به حذف پل های عابرپیاده واکنش نشان داد و در تذکری به 
شهردار تهران گفت: در مدت اخیر بیش از ۳۰ پل در سطح شهر تهران 
جمع آوری شده اند و محل های امن شهروندان دیگر ایمنی لازم را برای 
عبــور عرضی ندارنــد و مردم برای عبور و مرور باید از ســطح خیابان، 
محل های ناایمن و میان خودروها عبور کنند. وقتی علت برچیده شدن 
پل های عابرپیاده را جویا می شویم، چندین دلیل آورده می شود و گفته 
می شــود نگهداری پل ها و پله های برقی هزینه دارد و مقرون به صرفه 
نیست. گاهی نیز گفته می شود مطابق با آیین نامه طراحی معابر شهری، 
این کار انجام شــده است. اما در این آیین نامه گفته شده در محل هایی 
که ایمنی برقرار است شهرداری تهران اجازه دارد به شرطی که خطوط 
عبوری کمتر از سه خط باشد، با ایمن سازی و آرام سازی ترافیک، امکان 

عبور را فراهم کرده و اقدام به جمع آوری پل ها کند.
او معتقد اســت: با توجه به انبوه خودرو و نبود ایمنی تردد، کاری 
که در شــهرداری تهران انجام می شود نوعی انتحار است. جمع آوری 
پل هــای عابرپیــاده ترویج بی نظمــی و بی انضباطی در شــهر و برای 
شهروندان است. با انجام این کار به شهروندان یاد می دهیم که بی نظم 
باشند و قاعده پذیر نباشند.  به گفته تشکری هاشمی جمع آوری پل های 
عابرپیــاده تصادف های جرحی و فوتــی عابران را به شــدت افزایش 
می دهد؛ همچنین با جمع     آوری پل های عابرپیاده و تداخل عابر، خودرو 
و موتورســیکلت که چهره بسیار زشتی را برای شهر می سازد، تأخیر در 
جریان ترافیک افزایش می یابد. از بین بردن صدها میلیارد تومان سرمایه  
شهری دیگر مشکل جمع آوری پل هاست؛ زیرا این پل ها از فلز ساخته 
شده اند و جمع آوری آنها دورریختن سرمایه های ملی است و در بعضی 
از پروژه های دیگر نیز مشــاهده کرده ایم که جمع آوری ها در جای دیگر 

مورد استفاده قرار نگرفتند و تبدیل به ضایعه و نخاله شدند.
او یادآوری می کند: تنها مرجع صلاحیت دار شهری درباره احداث 
یا جمع آوری پل های عابرپیاده نظر داده است و سازمان ترافیک هیچ 
مداخله و مشــارکتی در این موضوع نــدارد و نتیجه این کار منجر به 
جمــع آوری پل هایی شــده که روزی در این شــهر نمونــه بودند. پل 
عابرپیاده تقاطع بهجت آباد که در زمان شــهرداری آقای احمدی نژاد 
ســاخته شد و در اوایل دوره ما به بهره  برداری رسید، به عنوان پل موزه 
شناخته شد و روزانه صدها نفر از این پل عبور می کردند و عبور عرضی 
نیز به صورت ایمن بود؛ اما متأسفانه امروز شاهد این هستیم که حتی 
پل هایی مانند بهجت آباد که با سرمایه گذاری بخش خصوصی و کار 
مردمی ساخته شده بودند نیز جمع آوری شده  است. در سال هایی که 
در تهران این ایمن سازی ها انجام شد و پل های مکانیزه نصب شدند و 
دوربین های کنترل سرعت گذاشته شدند، تعداد تلفات تهران حدود ۶۰ 
درصد کاهش یافت و امروز با جمع آوری این پل ها و خرابی تجهیزات 
ایمنی مانند دوربین ها شــاهد افزایش تلفات در شــهر هستیم و این 
مسئولیت، مســتقیما متوجه مدیریت شهری است. به تازگی تصمیم 
گرفته شــده نرده هــای جداکننده خطوط بی آرتی کــه اتوبوس ها در 
آنجا به سرعت در حال حرکت هستند، جمع آوری شود. با جمع آوری 
ابزارهای ایمنی و آنچه به عنوان دستاورد های تخصصی در تمام ایران 
و جهان پذیرفته شــده، اقدام نســنجیده ای در حال انجام است. او به 

شوخی می گوید به نظر می رسد شــهرداری با این اقدامات در جهت 
کاهش جمعیت تلاش می کند.

اما همه اعضای شورای شهر با جمع آوری پل های مکانیزه مخالف 
نیستند. در یکی از جلســات شورای شهر تهران، محمد آقامیری عضو 
دیگر شورای شهر تهران بر جمع آوری این پل ها تأکید کرده و گفته بود 
که معمولا از پله برقی در مجتمع های تجاری، اداری و متروها استفاده 
می کنند و اینکه این پله ها در فضای باز و در معرض باران و خاک باشند، 
اســتفاده نمی شوند. به گونه ای که من یک بار بعینه مشاهده کردم که 
در حیــن تمیز کردن قطعــات پله برقی حدود دو فرغــون خاک از این 
پله برقی ها خارج شــد.  آقامیری معتقد است: برخی پل های عابرپیاده 
کاربرد نداشــته اند، مانند پل تقاطع خیابان هلال احمر در شرق تهران 
که پس از بررســی ها مشخص شده کارایی نداشــته و به  همین دلیل 
پل جمع  آوری شــده اســت؛ زیرا خیابان آن به گونه ای نیست که تردد 
برای عابرپیاده دشوار باشد. این عضو شورای شهر تهران تٱکید می کند: 
جمع آوری این پل ها  جزء پیشــنهادی اســت که ما در شــورا در جهت 
ساماندهی پل های مکانیزه عابرپیاده مطرح کردیم که به جای پله های 
برقی، رمپ هایی با شــیب ملایم یا پله هایی ۱۲سانتی گذاشته شود که 
این پیشــنهادات نیز در دســتور کار قرار گرفته است. پل های عابرپیاده 
معمولی نیز بر اســاس پیشنهاد شورا ساماندهی خواهند شد و حدود 
۵۶ پل قرار است که در فاز نخست ساماندهی شوند. او در پاسخ به این 
پرسش که چرا حصارهای میان خیابان ها برداشته نمی شود که عابران 
پیاده به راحتی در سطح تردد کنند، می گوید: اکنون پل هایی جمع آوری 
شــده اســت که خیابان های آنها نرده ای ندارد، ماننــد همان خیابان 
هلال احمر. اگر در برخی از این خیابان ها نرده ای وجود داشــته باشــد، 
باید حذف شــود.  به گفته آقامیری، زمانی این پل های عابرپیاده نقش 
سازه های تبلیغاتی داشتند، یعنی ایجاد می شد تا سازه های تبلیغاتی را 
بــر روی آن نصب کنند و بحث عابرپیاده در آن مطرح نبود و به  همین 
دلیل زمانی که بررسی ها برای اصلاح انجام شد، متوجه شدند عابرپیاده 
از این پل ها استفاده نمی کند و فقط یک زائده بصری است و به همین 
دلیل هم جمع آوری شــد که البته این موارد زیاد نیست. رضا صیادی، 
مدیرعامل سازمان زیباسازی شــهر تهران، مردادماه در گفت وگویی از 
جمع آوری پل های مکانیزه عابرپیاده خبر داده و گفته بود: ۵۰۰ یونیت 
در تهران وجود دارد که در این ســال ها بدون برنامه جامع رشد کردند؛ 
یونیت های پراکنده ای که از برندهای مختلف هستند و فرسوده شدند 
و نیاز به تعویض یا مرمت دارند. برخی یونیت ها را برداشــتیم و به طور 
مثال چند روز پیش در خیابان کریم خان یکی از یونیت ها را حذف کردیم 
چون ضرورتی نداشــت که آنجا باشــد و اعتراضی هم نبود. در این دو 
ماهــه هفت پل مکانیزه را جمع کردیم، مانند میدان خراســان، میدان 
شــوش، یکی از پل های برقی خیابان کریم خان و ...؛ این پل ها به قدری 
غیراصولی جانمایی شــده بودند که برداشــتن آنها اعتراضی از جانب 
مردم نداشــت. حل اساسی مشکل یا تعویض کامل یونیت یا تبدیل آن 
به رمپ اســت که هم هزینه نگهداشت آنها پایین تر است، هم ویلچر، 
کالســکه و دوچرخه امکان تردد دارنــد و هم مبتنی بر اصول دقیق تر 

شهرسازی است.
تهاتر  ورزشگاه تختی با ۷ ورزشگاه شهرداری

درجلســه روز گذشته شــورای شهر زهرا شمس احســان از تهاتر 
مجموعه ورزشی تختی با هفت مجموعه ورزشی شهرداری تهران خبر 
داد؛ معامله ای که چندین برابر ســقف اختیارات شهرداری بوده است. 
او اعلام کرد در یک مهرماه صورت جلســه ای بین شهردار تهران و وزیر 
ورزش و جوانان تنظیم و امضا شــده که شــهرداری تهران در راستای 
اجرای طرح آزاد راه شهید شوشتری و پروژه خط ۷ متروی تهران، اقدام 
به انجام معامله ای کرده است. در این  معامله مجموعه ورزشی تختی 
با مســاحت ۳۴۴ هزار و ۷۶۵ مترمربع را به ارزش ۳۱ هزار میلیارد ریال 
از وزارت ورزش تحویــل گرفته و در ازای ملک مذکور، هفت مجموعه 

ورزرشــی را با متراژ ۱۵۳ هزار و ۱۲۳ هزار مترمربع به اداره کل ورزش و 
جوانان استان تهران تحویل دهد.

به گفته شمس احســان ارزش کلی این معاملــه ۳۱ هزار میلیارد 
ریال اســت. درحالی که در تبصره ۱۳ لایحه بودجه سال ۱۴۰۲، شهردار 
تهران مجاز اســت حداکثر تا سقف چهارهزارو۵۰۰ میلیارد ریال ملک 
را با وزارتخانه ها، مؤسسات و شــرکت های دولتی، بانک ها، مؤسسات 
و نهادهــای عمومی غیردولتی معامله کنــد. بنابراین ارزش کلی این 
معامله حدود هفت  برابر ســقف اختیارات داده شده است و انجام این 
کار، مســتلزم طرح در شورای و تصویب  اســت که تاکنون هیچ گونه 

لایحه ای به شورای اسلامی شهر ارائه نشده است.
محله ای که هیچ پارکی ندارد

در صحن روز گذشــته، ناصر امانی گزارشــی از مشــکلات محله 
«جوادیــه»  ارائه کــرد و به معضلاتــی از جمله وضعیت نامناســب 
نگهداشت شــهر و جولان موش ها، سونامی املاک متروکه، مشکلات 

عبور و مرور و برخی آسیب های اجتماعی این محله اشاره کرد.
امانی با اشاره به اینکه سرانه فضای سبز محله جوادیه تقریبا صفر 
اســت و هیچ بوستان و پارک محله ای ندارد، می گوید: تنها فضای سبز 
متعلق به باغ  پرورش گلی است که توسط اداره اوقاف اجاره داده شده 
که در صورت توافق بــا اداره اوقاف امکان دارد این باغ را با یک هزینه 
کم به یک بوســتان محلی تبدیل کنیم؛ یعنی کاملا آماده اســت و اگر 
شــهرداری با اوقاف توافق کند، ظــرف دو هفته آقای مختاری، رئیس 
سازمان بوســتان ها و فضای سبز شــهر تهران اینجا را برای محله به 
بوســتان تبدیل می کند؛ چون همین حــالا هم محل پرورش گل و گیاه 
است و اوقاف به یک فرد حقیقی اجاره داده که ظاهرا چند ساله است 
و با قیمت پایینی هم اجاره داده که البته کار ارزشــمندی می کنند که 
پرورش گل و گیاه است. اگر شهرداری همت کند و با اداره اوقاف یا تهاتر 
کند یا آن را تملک کند، خیلی راحت به یک بوستان تبدیل می شود. این 
باغ دیواری دارد که پشــت آن محل تجمع معتادان است و شب ها در 
آنجا آتش روشــن می کنند و زیبایی فعلی این باغ را نیز از بین برده اند.  
عضو شورای شهر تهران اضافه می کند: در میدان باغچه بیدی تعدادی 
درخت قدیمی و ارزشــمند وجود دارد و زمین آن خاکی اســت. وضع 
میدان این طور است که در ساعت ۹:۳۰ صبح معتادان و کارتن خواب ها 
خیلــی راحت در حال صرف صبحانه و دیگر کارها هســتند و به گفته 
مردم شــب ها وضعیت این میدان غیر قابل  توصیف اســت. در حاشیه 
این میدان یک ملک متروکه اســت که در و پنجره اش به سرقت رفته و 
معتادان و کارتن خواب ها شب ها از این ملک متروکه به عنوان خوابگاه 
استفاده می کنند. دو سینمای قدیمی محله نیز متروکه و بلا استفاده رها 
شــده و مانند تعداد دیگری از املاک مورد تعرض ســارقان قرار گرفته 
و پناهگاه معتادان و کارتن خواب ها شــده اند. به دلیل وجود این املاک 
متروکه و حضور این افراد از یک  سو و کمبود روشنایی در شب از سوی 
دیگر، امنیت محله تحت تأثیر قرار گرفته اســت و به احساس ناامنی 

مردم محله دامن می زند.
درآمدهایی که ثبت نمی شود

پــس از ماه ها توقــف گزارش دهی از دخل و خرج شــهرداری، روز 
گذشته حبیب کاشــانی خزانه دار شورای شهر گزارش حساب درآمد و 
هزینه شــهرداری تهران در مرداد ســال ۱۴۰۲ را قرائت کرد و گفت: از 
بودجه مصوب ســال ۱۴۰۲ مبلغ ۶۴ هزار میلیــارد تومان به درآمدها، 

شــش هزار و ۶۱۵ میلیارد تومــان به منابع حاصل از واگــذاری دارایی 
ســرمایه ای و پنج هزار و ۳۴۱ میلیارد تومان به منابع حاصل از واگذاری 
دارایــی مالی اختصاص دارد. او با بیان اینکه از ۲۹ هزار میلیارد تومان 
عملکــرد نقد و غیرنقد، ۲۷ هزار میلیارد تومان محقق شــده اســت، 
می گویــد: در این مــدت باید باید ۳۲ هزار و ۲۶۹ میلیــارد تومان درآمد 
وصول می شــد کــه بیش از ۲۹ هــزار میلیارد تومان محقق شــد که 
۹۱ درصد از رقم مصوب را تشکیل می دهد. به طور میانگین به صورت 
ماهانه شش  هزار میلیارد تومان درآمد وصول شده است، اما بررسی ها 
نشان می دهد در برخی حوزه ها شاهد روند کاهشی بوده ایم ؛ به گونه ای 
که درآمد حاصل از تبلیغات محیطی و ســازه های تبلیغاتی باید هزار 
میلیارد تومان  می بود که این درآمد اخذ نشــده و سازمان زیباسازی در 
این زمینه بسیار عقب است و در ســود ناشی از سرمایه گذاری نیز باید 
ســه هزار میلیارد تومان درآمد کسب می شــد که محقق نشده است. 
البته آیتم های افزایشــی نیز داشــته ایم؛ به گونه ای که در ارزش افزوده 
حدود هشــت هزار میلیارد تومان درآمد محقق شد که روند افزایشی 
دارد یــا در بخش هزینه ای، تملک دارایی ســرمایه ای و مالی ۷۹ هزار 
میلیارد تومان در مجموع ابلاغ شــده، در حالی که بودجه مصوب ۷۵ 
هزار میلیارد تومان اســت. کاشانی با بیان اینکه ابلاغ ۷۹ هزار میلیارد 
تومان بیش از رقم مصوب شوراســت و تقاضا می کنیم که شهرداری 
قدم به قدم پیش برود، می گوید: در هزینه های بخش نقدی و غیرنقدی 
در مجموع بیش از ۷۹ هزار میلیارد تومان ابلاغ شــده اما با تخصیص 
اعتبــار بیش از ۴۸ هــزار میلیارد تومان و پرداخــت نقدینگی بیش از 
۲۸ هزار میلیارد تومان و عملکرد حدود ۱۱ هزار میلیارد تومان، درصد 
جذب نســبت به تخصیص اعتبار ۲۳ درصد اســت. احمد صادقی در 
واکنش به این گزارش می گوید: متأسفانه در این گزارش یک سری موارد 
صفر زده شده که جای تأمل دارد و علتش قابل فهم نیست و شهرداری 
باید در این خصوص گزارش ارائه دهد. شهرداری سیستم مالی دارد و 
در این سیستم مالی باید مشخص شود آیا درآمد داشته یا نه. اگر داشته 
و ثبت نشــده که شایسته نیســت و اگر هم درآمد نداشته که از بد هم 
بدتر اســت. صادقی ادامه می دهد: ما شاهد رشد قارچ گونه دکل های 
مخابراتی هستیم اما در ردیف درآمدی صفر زده شده، عوارض سالانه 
آلایندگی خودروها صفر زده شــده و این در حالی اســت که ۷۰ درصد 
آلودگی شــهر تهــران مربوط به وســایل حمل ونقل عمومی اســت. 
عوارض تمدیدی یا تجدید پروانه ساختمان ردیف درآمدی هم نیامده 
است. درحالی که برج میلاد از مجموعه های درآمد زا ست، اما عملکرد 
آن صفر زده شــده اســت. درآمد سایر ســازمان های وابسته مطابق با 
اساسنامه مربوطه صفر و برای یارانه ها و اعطای کمک های دولتی نیز 
عدد صفر درج شــده و این در تناقض با ســخنان شهردار تهران در باره 
گزارش هایی اســت که از کمک های دولت ارائه می دهند. اگر کمکی 
از دولت گرفتیم باید درج شود. لطف االله فروزنده هم توضیح می دهد 
که در بخش غیرنقد در حال تسویه چهار  هزار میلیارد تومان با بانک ها 
هســتیم. اعداد تسویه ارائه خواهد شد و هفته آینده نیز لایحه ای ارائه 
خواهیم داد تا شــورا به ما در این زمینه کمک کند. ما در تسویه حساب 
با بانک ها از مسیر مولدسازی اقدام می کنیم که گزارش آن ارائه خواهد 
شــد. او با اشــاره به اینکه برج میلاد درآمدها را به حساب خزانه واریز 
کرده، می گوید: ســهم خزانه در شــش ماه اول برای نصب دکل های 

مخابراتی هنوز انجام نشده که باید پرداخت شود.

در صحن شورای شهر تهران چه گذشت؟

پشت پرده غیب شدن 
پله های برقی
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